



*École Merton School
5554 Robinson Avenue, Côte-Saint-Luc, QC H4V 2P8*

*Governing Board Meeting (held virtually)
Tuesday, October 25, 2023 – 7:30 PM*

MINUTES

In Attendance:

*Rosana Caplan, Jordana Kujavsky, Shoshana Weinberger, Samantha Patel (Home & School),
Jamie Fabian, Marissa Lydynia, Simcha Samuel, Steven Merlin, Josh Gonshor, Heidi
Cheung, David Tordjman, Georgia Gotsis, Tania Siconolfi, Pascale Nizri-Lallouz, Carol
Meindl, Cindy Sankoff, Judith Haziza, Tamara Finkelstein*

1. WELCOME & CALL TO ORDER

Meeting began at 7:32 pm

2. APPROVAL OF THE AGENDA

Approved by Marissa, seconded by Steve

**3. APPROVAL OF THE MINUTES FROM THE SEPTEMBER 21st 2023
MEETING**

Approved by Josh, seconded by Steve

4. BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES OF THE LAST MEETING

5. NEW BUSINESS

a) Welcome Community Representative

*Carol Meindl was a Merton parent in the early 2000s. She has participated in
Home & School, and she is now an executive director of the QFHSA.*

b) Budget Update

*Rosana reported that the numbers are similar to last year. We are steadily
recovering from a financial deficit related to lunch supervision fees during the*

covid-19 pandemic. This deficit may be nearly balanced by the end of the academic year.

c) New Educational Project Update and Safe School Action Plan preparations

This year, Merton's revised Educational Project will be presented to the government. The Educational Project defines a school's policy orientations, priority actions and expected results, with the goal of informing the school's community, thereby promoting educational success.

The Educational Project aims to align with the EMSB's Commitment to Success Plan, which can be found at:

<https://az184419.vo.msecnd.net/emsb/emsb-website/en/docs/2019-2020/emsb-commitment-to-success-final-2018-2023-003.pdf>

To this end, a committee was formed consisting of Shoshana Weinberger, Gesell Dufeal, Lisa Black (representing parents at large), Georgia Gotsis (representing colleagues), Kimberley Davey (representing teachers and her expertise in special needs), Olivia Cohen (grade 6 student), and Evie Altman (from Home and School association). Questions will be distributed next week.

d) EMSB Governing Board Training Workshop

It will take place on November 30th 2023 at 7-8:30 pm on Zoom. Topics may include the composition of the governing board, suggestions to improve operations of the governing board, and basic information about the mandates of the governing board. It may be especially helpful for new members of the governing board to attend. Jordana will complete a registration form, and then distribute a link.

e) Sustainability Policy

Jordana proposed that Merton develop a policy statement pertaining to sustainability, encouraging the Merton community to be conscious about consumption. Rosana plans to discuss this further with school staff, and to consider including sustainability in Merton's next Code of Conduct document.

6. REPORTS

a) Home and School Report by Samantha Patel

The Home and School financial deficit has decreased substantially, with potential for a surplus if fundraising goes well with minimal unforeseen expenses.

The Halloween committee is in full swing, preparing for the infamous haunted house.

The after-school program is going well, and they've hired a few new staff.

Home and School will host the QFHSA meeting at Merton on Saturday November 4th 2023. Workshops will be offered, and vendors will be present. Merton parents can attend at no cost.

b) Regional Delegate's Report by Steven Merlin

The first meeting focused on elections for various roles.

c) School Commissioner's Report by Jamie Fabian

The EMSB released two statements regarding events in the Middle East. Services are available to students affected by the conflict.

d) Principal's Report

Gratitude:

Home and School for organizing School Photos which will take place this week, for planning Halloween festivities and for getting daycare and after school activities off to a good start.

Mme Germaine for holding Room 4 class in Mme Bianca's absence. (Mme Bianca expected back Nov 6).

Entire Staff and participating parents for a successful first round of interviews.

Second (for us) set of interviews will take place on Thursday, November 23rd all day.

IEPs will be reviewed and new ones put in place the week following interviews: November 27 to Dec 1.

Ipad and Computer situation will need to be monitored.

The children will enjoy a play by the Geordie theatre on Tuesday, November 21.

On November 29: Steven Warburton – Mental Health Awareness Magic Show

8:45-9:30 grade 3-6 Show

10-11am Grade 1-2 drop-in class visits

11am-11:45am Grade 6 Perception to Reality show.

Workshops by our spiritual animator: She has been a wonderful addition to the Staff, carrying a lot of the topics related to safe school and preparing the ground for sexuality education. They all have an aspect of inclusion to them, including upcoming ones which fall into the themes of the month (kindness, antibullying, identity and healthy relationships).

The OurSchool Survey has been administered to students between October 20 and 23 and I will be meeting this Thursday with the people who produce the survey for

a better understanding of the data. The data will inform the Safe School Action plan.

I will be attending the AMSA Fall Conference on November 2 and 3 on the theme of artificial intelligence.

Academics: Merton will be a pilot school for a Digital Competency project of the Ministry of Education. Mme Audree Anne has a French author working with the children on police novels and also relating to the work of a writer. UFLI program is being incorporated for rattrapage, starting with Grade 1 and Grade 3 and moving forward through the resource program; a similar program will also be available for French – this is being managed by SLP Lauren Garfinkle.

A letter will go out explaining the possibility of making donations to Merton through the EMSB in addition to supporting the Home and School fundraisers.

New carpets were purchased for all school entrances and the office.

7. QUESTION PERIOD:

The Merenda lunch program is offered to students for a fee but is not a fundraiser.

8. ADJOURNMENT

Motion to adjourn the meeting at 9:14 pm by Cindy, seconded by Marissa



*École Merton School
5554, avenue Robinson, Côte-Saint-Luc(Québec) H4V 2P8*

*Réunion du conseil d'administration (tenue virtuellement)
Mardi 25 octobre 2023 – 19 h 30*

PROCÈS-VERBAL

Également présents :

*Rosana Caplan, Jordana Kujavsky, Shoshana Weinberger, Samantha Patel (Home & School),
Jamie Fabian, Marissa Lydynia, Simcha Samuel, Steven Merlin, Josh Gonshor, Heidi
Cheung, David Tordjman, Georgia Gotsis, Tania Siconolfi, Pascale Nizri-Lallouz, Carol
Meindl, Cindy Sankoff, Judith Haziza, Tamara Finkelstein*

1. BIENVENUE ET RAPPEL À L'ORDRE

La réunion a commencé à 19 h 32

2. APPROBATION DE L'ORDRE DU JOUR

Approuvé par Marissa, appuyé par Steve

**3. APPROBATION DU PROCÈS-VERBAL DE LA 21 SEPTEMBREst RÉUNION
DE 2023**

Approuvé par Josh, appuyé par Steve

4. TRAVAUX DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL DE LA DERNIÈRE RÉUNION

5. NOUVELLES AFFAIRES

a) Bienvenue au représentant de la communauté

*Carol Meindl était une mère merton au début des années 2000. Elle a
participé à Home & School, et elle est maintenant directrice générale de la
QFHSA.*

b) Mise à jour du budget

Rosana a indiqué que les chiffres sont similaires à ceux de l'année dernière. Nous nous remettons régulièrement d'un déficit financier lié aux frais de supervision du déjeuner pendant la pandémie de covid-19. Ce déficit pourrait être presque équilibré d'ici la fin de l'année scolaire.

c) Mise à jour du nouveau projet éducatif et préparation du plan d'action pour la sécurité dans les écoles

Cette année, le projet éducatif révisé de Merton sera présenté au gouvernement. Le projet éducatif définit les orientations stratégiques, les actions prioritaires et les résultats attendus d'une école, dans le but d'informer la communauté de l'école, favorisant ainsi la réussite éducative.

Le projet éducatif vise à s'harmoniser avec le plan d'engagement envers la réussite de l'EMSB, qui se trouve à l'adresse suivante :

<https://az184419.vo.msecnd.net/emsb/emsb-website/en/docs/2019-2020/emsb-commitment-to-success-final-2018-2023-003.pdf>

À cette fin, un comité composé de Shoshana Weinberger, Gesell Dufeal, Lisa Black (représentant les parents en général), Georgia Gotsis (représentant les collègues), Kimberley Davey (représentant les enseignants et son expertise dans les besoins spéciaux), Olivia Cohen (élève de 6e année) et Evie Altman (de l'association Home and School). Les questions seront distribuées la semaine prochaine.

d) Atelier de formation du conseil d'administration de l'EMSB

Il aura lieu le 30 novembre 2023 de 19h à 20h30 sur Zoom. Les sujets abordés peuvent inclure la composition du conseil d'administration, des suggestions pour améliorer les opérations du conseil d'administration et des informations de base sur les mandats du conseil d'administration. Il peut être particulièrement utile pour les nouveaux membres du conseil d'administration d'y assister. Jordana remplira un formulaire d'inscription, puis distribuera un lien.

e) Politique de durabilité

Jordana a proposé que Merton élabore un énoncé de politique relatif à la durabilité, encourageant la communauté de Merton à être consciente de la consommation. Rosana prévoit d'en discuter davantage avec le personnel de l'école et d'envisager d'inclure la durabilité dans le prochain document du code de conduite de Merton.

6. RAPPORTS

a) Rapport à la maison et à l'école par Samantha Patel

Le déficit financier de la maison et de l'école a considérablement diminué, avec un potentiel d'excédent si la collecte de fonds se déroule bien avec des dépenses imprévues minimales.

Le comité d'Halloween bat son plein, se préparant pour la tristement célèbre maison hantée.

Le programme parascolaire se déroule bien, et ils ont embauché quelques nouveaux employés.

La maison et l'école accueilleront la réunion de la QFHSA à Merton le samedi 4 novembre 2023. Des ateliers seront offerts et des fournisseurs seront présents. Les parents de Merton peuvent y assister sans frais.

b) Rapport du délégué régional par Steven Merlin

La première réunion a porté sur les élections pour divers rôles.

c) Rapport du commissaire d'école par Jamie Fabian

Le CEM a publié deux déclarations concernant les événements au Moyen-Orient. Des services sont offerts aux élèves touchés par le conflit.

d) Rapport du directeur principal

Gratitude :

Maison et école pour organiser des photos de l'école qui auront lieu cette semaine, pour planifier les festivités d'Halloween et pour obtenir la garderie et les activités après l'école sur un bon départ.

Mme Germaine pour avoir tenu le cours de la salle 4 en l'absence de Mme Bianca. (Mme Bianca attendait le 6 novembre).

Tout le personnel et les parents participants pour une première série d'entrevues réussie.

La deuxième série (pour nous) d'entrevues aura lieu le jeudi 23 novembre toute la journée.

Les PEI seront examinés et de nouveaux seront mis en place la semaine suivant les entrevues : du 27 novembre au 1er décembre.

La situation de l'Ipad et de l'ordinateur devra être surveillée.

Les enfants pourront profiter d'une pièce de théâtre du théâtre Geordie le mardi 21 novembre.

Le 29 novembre : Steven Warburton – Spectacle de magie de sensibilisation à la santé mentale

8 :45-9 :30 grade 3-6 Spectacle

*10h-11am Visites de classe d'accueil de la 1re à la 2e année
11am-11 : 45am Grade 6 Perception to Reality show.*

Ateliers de notre animatrice spirituelle : Elle a été un merveilleux ajout au personnel, portant beaucoup de sujets liés à la sécurité à l'école et préparant le terrain pour l'éducation sexuelle. Ils ont tous un aspect d'inclusion pour eux, y compris ceux à venir qui tombent dans les thèmes du mois (gentillesse, anti-intimidation, identité et relations saines).

Le sondage OurSchool a été administré aux élèves entre le 20 et le 23 octobre et je rencontrerai ce jeudi les personnes qui produisent le sondage pour une meilleure compréhension des données. Les données éclaireront le Plan d'action pour la sécurité dans les écoles.

J'assisterai à la conférence d'automne de l'AMSA du 2 au 3 novembre sur le thème de l'intelligence artificielle.

Universitaires : Merton sera une école pilote pour un projet de compétence numérique du ministère de l'Éducation. Mme Audree Anne a un auteur français qui travaille avec les enfants sur des romans policiers et qui se rapportent également au travail d'un écrivain. Le programme UFLI est en cours d'intégration pour le rattrapage, en commençant par la 1re et la 3e année et en allant de l'avant avec le programme de ressources ; un programme similaire sera également disponible pour le français - il est géré par SLP Lauren Garfinkle.

Une lettre sera sortie expliquant la possibilité de faire des dons à Merton par l'intermédiaire de l'EMSB en plus de soutenir les collectes de fonds à la maison et à l'école.

De nouveaux tapis ont été achetés pour toutes les entrées de l'école et le bureau.

7. PÉRIODE DE QUESTIONS :

Le programme de déjeuner Merenda est offert aux étudiants moyennant des frais, mais n'est pas une collecte de fonds.

8. AJOURNEMENT

Motion d'ajournement de la séance à 21 h 14 par Cindy, appuyée par Marissa